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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, nemzetgazdasági miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tájékoztatja az Országgyűlést a kínai devizahitel 
részleteiről és felhasználásának konkrét céljairól?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2024.  július  25-én  írt  először  arról  a  sajtó,  hogy  a  Kormány  egymilliárd  eurónak  megfelelő
devizahitelt vett fel három kínai banktól, még április közepén. A hitel összege hiába emelte meg
jelentősen, majd 15%-kal Magyarország külföldi hitelállományát, a tranzakció megtörténtéről sem a
Nemzetgazdasági  Minisztérium,  sem  a  Pénzügyminisztérium,  sem  az  Államadósság  Kezelő
Központ, sem a Kormány nem érezte fontosnak, hogy arról önálló tájékoztatást adjon.

A hitellel kapcsolatban csupán annyit közöltek, hogy a China Development Bank, az Export-Import
Bank of China és a Bank of China Limited magyarországi fióktelepe biztosította a Kormánynak,
továbbá, hogy abból infrastruktúra, ezen belül energetikai és közlekedési fejlesztéseket terveznek
finanszírozni.

Mivel az ügylettel kapcsolatosan számtalan részlet továbbra is rejtve maradt az Országgyűlés előtt,
ezért kérem, hogy az alábbi kérdések megválaszolásával tájékoztassa a törvényhozás közvetlenül
választott tagjait a hazánkat terhelő újabb pénzügyi kötelezettségvállalásról – már amennyiben a
kormányrendeletben történő költségvetésalkotás és adókivetés korszakában annak még egyáltalán
bármilyen jelentőséget tulajdonít:

1. Milyen futamidőre, milyen kamatmegállapodás szerint kötötték meg a 
hitelszerződést, szükséges volt-e hitelfedezeti biztosítékot felajánlani, és ha igen, 
milyen feltételekkel?

2. Pontosan milyen „infrastruktúra-fejlesztéseket” terveznek megvalósítani a 
hitelösszegből?

3. Felhasználtak-e belőle a Budapest Liszt Ferenc Nemzetközi Repülőteret működtető 
gazdasági társaságnak, illetve az azt tulajdonló társaságnak a megvásárlásához?

Várom válaszát.


